

1997

Review of the genus *Sigambra* (Polychaeta: Hesionidae), redescription of *S. bassi* (Hartman, 1947), and descriptions of two new species from Thailand and China

Steenstrupia, Kopenhagen 23: 1-20, 1997

Abstract. — *Sigambra* MÜLLER, 1858 is reviewed. *Sigambra bassi* (HARTMAN, 1947) - originally assigned to the "pilargid" genus *Ancistrosyllis* - is redescribed. *S. hanaokai* (KITAMORI, 1960) and *S. parva* (DAY, 1963) are discussed and regarded as synonyms of *Sigambra tentaculata* (TREADWELL, 1941). *Sigambra phuketensis* n. sp. from Thailand and *S. qingdaoensis* n. sp. from China are described scientifically for the first time. A key to the present species of the genus *Sigambra* is included. The taxonomic value of the notopodial hook is discussed.

Abstraktum. — *Sigambra* MÜLLER, 1858 wird überarbeitet. *Sigambra bassi* (HARTMAN, 1947) - ursprünglich der Pilargidengattung *Ancistrosyllis* zugeordnet - wird erneut beschrieben. *S. hanaokai* (KITAMORI, 1960) und *S. parva* (DAY, 1963) werden diskutiert und als Synonyme von *Sigambra tentaculata* (TREADWELL, 1941) aufgefasst. *Sigambra phuketensis* n. sp. von Thailand und *S. qingdaoensis* n. sp. von China werden erstmals wissenschaftlich beschrieben. Ein Bestimmungsschlüssel zu den gegenwärtigen Arten der Gattung *Sigambra* wird bereit gestellt. Die taxonomische Bedeutung der notopodialen Haken wird diskutiert.



[Download](#)